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UITNODIGING
Hierbij wordt u van harte uitgenodigd tot het bijwonen van de voorjaarsvergadering van de PvdA, afdeling Hoogeveen.
De vergadering wordt gehouden op 17 mei 2017, 20.00 uur, in MFC De Magneet.

Het stof van de Tweede Kamerverkiezingen is amper 
neergedaald en de dreun is nog nauwelijks verwerkt 
maar we gaan onze schouders rechten en stomen 
op naar de volgende verkiezingen: op 21 maart 2017 
Gemeenteraadsverkiezingen.

Het afdelingsbestuur is druk bezig met de voorbereidingen. 
Dat heeft ondertussen ten eerste geresulteerd in 
de benoeming van een commissie die zich met het 
verkiezingsprogramma gaat bezighouden. Dat zijn Henk 
Zwiep (voorzitter), Inge Oosting, Ida Gerda Emmens en 
Stan van Eck. Kandidaat-bestuurslid Louise Brink kijkt 
taalkundig mee.

Daarnaast is er een kandidaatstellingscommissie 
aangesteld. Dit gaat om Wietze van der Zwaag, Klaas Smid, 
Gerrit Brand, Arjan van Weert en Martin van ter Beek. 
Gezocht wordt nog naar een vrouwelijke deelnemer.
Verder zijn de profielschetsen gereed, zie elders in de Rooie 
Vener en is de werving van kandidaten gestart.

Ten slotte is vermeldenswaard dat ook de campagne al 
wordt opgetuigd. Er is zelfs al een nieuwe slogan waarmee 
we de verkiezingen ingaan: Hoogeveen maken we samen! 

Stan van Eck en Ida Gerda Emmens leggen elders in dit 
blad uit wat daarbij het achterliggende motief is.

Aan u als afdelingslid willen wij graag de oproep doen 
om ons te steunen. Dat kan op verschillende manieren. 
Uiteraard kan altijd de verkiezingskas worden gesponsord 
met extra bijdragen. Neemt u daarvoor contact op met onze 
penningmeester Gert Huijgen. 

Ook kunt u zich actief inzetten voor de activiteiten die 
worden georganiseerd. Belangstelling? Meldt u zich bij Stan 
van Eck en Ida Gerda Emmens. Zij plaatsen u op een lijst 
en geven aan wanneer en waar u wordt verwacht. Uiteraard 
duurt het nog even maar we hebben veel mensen nodig dus 
u kunt er niet vroeg genoeg bij zijn.

En tenslotte: we zoeken kandidaten voor de kandidatenlijst. 
Ben u zelf geïnteresseerd of kent u iemand in uw omgeving 
die geschikt kan zijn? Meldt het aan de secretaris van het 
bestuur, Henk Zwiep, en wij nemen contact met u of met 
die ander op!

Adresgegevens van genoemde personen vindt u achterin de 
Rooie Vener

1. Opening

2. Vaststellen agenda

3. Verslag ledenvergadering  
 22 oktober 2016

4. Jaarrekening 2016,  
 toelichting door Gert Huijgen

5. Verslag kascommissie 2016

6. Benoeming kascommissie 2017

7. Jaarverslag bestuur,  
 toelichting door Hendrikus Loof 

8. Jaarverslag fractie,  
 toelichting door Inge Oosting

9. Bestuursverkiezingen
 -  Kandidaten algemeen bestuur:  
  Tjark Mulder en Louise Brink

 -  Aftredend en herkiesbaar:  
  Gert Huijgen

 PAUZE

10. Programma na de pauze

11. Sluiting (22.00 uur)AG
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• 01. Opening
• 02. Mededelingen
• 03. Vaststelling van de agenda
• 04. Vaststellen verslag van de ledenvergadering  25 november 2020
• 05. Jaarverslag 2020 afdelingsbestuur
• 06. Jaarrekening 2020 + verslag kascommissie
• 07. Benoeming nieuwe kascommissie
• 08. Jaarverslag 2020 gemeenteraadsfractie (ter kennisgeving)
• 09. Vanuit de fractie 
• 10. Bestuursverkiezingen, aftredend en herkiesbaar Louise Brink 
• 11. Rondvraag
• 12. Sluiting

Let op: vanwege de coronamaatregelen zal de vergadering online plaatsvinden. 
Ga hiervoor op een computer naar: bit.ly/pvdahoogeveen
Je hoeft geen programma te downloaden en hebt ook geen account 
en/of wachtwoord nodig.
Ons online vergaderlokaal is open vanaf 19:15 uur, de vergadering begint om 19:30 
uur. Log op tijd in zodat je kunt kijken of alles goed werkt. Aan het begin van de ver-
gadering zullen we een korte uitleg geven.
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ONLINE LEDENVERGADERING WOENSDAG 26 MEI, 19.30 UUR

Doe mee, juist nu 

Terug naar de verkiezingsavond. Ik draai er niet omheen. 
De uitslag was uitermate teleurstellend. Na de mokerslag 
van 4 jaar geleden zat er dit keer niet meer in dan sta-
bilisatie op negen zetels. Dat is een hard gelag voor ie-
dereen die zich zo heeft ingezet voor een goed resultaat. 
Ik denk dan ook aan onze plaatselijke kandidaat Inge 
Oosting en haar campagneteam(s). Het gedane werk en 
de gevoerde campagne leverden een prima resultaat op 
maar helaas niet voldoende om een plekje in de Tweede 
Kamer te krijgen. De opgedane ervaringen zijn natuurlijk 
nooit weg maar jammer is het wel.

Er zijn al veel analyses gemaakt over de teleurstellen-
de uitslag en er is veel over te zeggen. Dat doe ik hier 
niet. Feit is dat links in Nederland veroordeeld lijkt tot een 
rol in de marge. Hier doet eventuele regeringsdeelname 
niks aan af. Als je naar de onderzoeken onder kiezers 
kijkt is het ook zorgelijk te zien dat onze partij amper 
jonge kiezers trekt. Misschien verandert dit weer nu ook 
een aantal veelbelovende nieuwe  jonge gezichten in de 

Tweede Kamer is  gekomen maar dat is nog afwachten.  
De mensen die op de lijst staan zijn altijd van belang, 
lokaal misschien nog wel meer dan landelijk. Dat brengt 
me bij de gemeenteraadsverkiezingen.

We zijn als bestuur druk bezig met de voorbereidingen 
voor de gemeenteraadsverkiezingen. Als afdeling heb-
ben we al een aantal besluiten hieromtrent genomen. 
Het belangrijkste besluit dat kun jij als lid  echter zelf  
nemen. Stel je verkiesbaar voor de gemeenteraad! Blijf 
niet aan de kant staan en meld je aan. Samen kunnen 
we Hoogeveen dan een diverse lijst presenteren die 
aantrekkelijk is voor veel verschillende groepen kiezers. 
Houd de informatie over hoe je je kandidaat kunt stellen 
goed in de gaten. Je mag je natuurlijk ook nu al melden 
door een mailtje te sturen naar bestuur@pvdahoogeveen.nl. 
Dit kan ook als je meer informatie wilt. 

Een sterke PvdA is van groot belang voor  
Hoogeveen, doe mee juist nu!

Wolter Dekker

VAN DE  
VOORZITTER
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Notulen digitale ledenvergadering d.d. 25 -11-2020.

Aanwezig: Anita Wink, Ron van Toorenenburg, Martin van ter Beek, Ad Verschoor, Henk Zwiep, Wolter Dek-
ker, Roelof Koops, Stan van Eck, Johan Rumahloine, Louise Brink, Lisa Charlotte Schonewille. Gert Huijgen. 
Bericht van verhindering:  Hendrikus Loof, Inge Oosting.

Vooraf is er een korte uitleg over de spelregels van het digitaal vergaderen.

OPENING van de bijzondere vergadering, de eerste digitale ledenvergadering.

DE AGENDA wordt ongewijzigd vastgesteld.

DE NOTULEN van de ledenvergadering van 23 juni 2020 worden ongewijzigd vastgesteld.

BESTUURSVERKIEZING de aanwezigen gaan akkoord met de benoeming van Johan Rumahloine als 
bestuurslid. Welkom Johan!

JAARPLAN 2021 De voorzitter neemt de punten uit het jaarplan globaal door. Het volgende jaar zal vooral 
in het teken van de gemeenteraadsverkiezingen in 2022 staan. De campagne zal vooral digitaal zijn. Alinda van 
der Haar wil de campagne-kar gaan trekken.

Lisa Schonewille vraagt of er al een idee is hoe de campagne eruit zal zien. Alinda: dat hangt ook af van wat er 
landelijk loskomt. Ze wil zich naast de digitale mogelijkheden ook richten op interactieve acties.

Johan Rumahloine geeft aan dat samenwerking op provinciaal niveau mogelijk en belangrijk is.

Roelof Koops: we kunnen de ervaringen uit de landelijke campagne meenemen naar de gemeenteraadsverkie-
zing.

Alinda hoopt wel tegen die tijd ”de straat” weer op te kunnen en wil ook graag jongeren betrekken.

Johan Rumahloine: er is landelijk iemand aangesteld om zich te richten op de jeugd. Er liggen korte lijntjes , 
ook met betrekking tot scholing. Dat geldt overigens niet alleen voor de jongeren. Er is een aanbod, maar het kan 
ook  op afroep als er voldoende belangstelling is. (Potentiele) raadsleden kunnen geschoold worden, we moeten 
zorgen voor voldoende kennis en kwaliteit.  We moeten meer gebruik maken van de mogelijkheden. 

Henk Smand vraagt nav “De organisatie van de afdeling” of er concrete initiatieven zijn, zoals daarin wordt ge-
noemd.

Wolter Dekker antwoordt dat het moeilijk is om momenteel, vanwege Corona, om activiteiten voor de leden op te 
zetten. Digitaal is toch vaak een drempel. Wel zijn we al doende met de voorbereidingen van de campagne, waar 
we later op de avond op terugkomen.

Johan Rumahloine: we moeten gewoon gaan oefenen, een thema of stelling uitwerken.Martin van ter Beek geeft 
nog mee of de campagnecommissie misschien kan onderzoeken of een eigen Youtubekanaal een mogelijkheid is.

De aanwezige leden gaan akkoord met het Jaarplan 2021. 

ALGEMENE 
LEDEN- 

VERGADERING 
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BEGROTING 2021 
Stan licht een aantal posten toe, met name het grotere bedrag voor overige kosten. Dit heeft vooral te maken met 
de kosten van de advertenties die we hebben geplaatst ivm het overlijden van enkele leden. 

Henk Smand vraagt naar de post “Toevoeging overschot naar verkiezingsfonds” (4700). Dit heeft te maken met 
de afdracht van politici, daarvan moet 70% ingezet worden voor het verkiezingsfonds.

Johan Rumahloine vraagt of er ook gevraagd wordt om een extra bijdrage van de leden ten tijde van de verkie-
zingscampagne.

Stan van Eck vertelt dat dit in 2018 ook al eens is gebeurd. Het hangt ook af van de plaats van Inge Oosting op 
de kieslijst voor de Tweede Kamer.

De begroting wordt door de aanwezigen goedgekeurd.

BESLUITEN INZAKE GEMEENTERAADSVERKIEZINGEN 2022
De aanwezigen gaan akkoord met de volgend punten over de gemeenteraadsverkiezingen 2022.

• Besluiten om zelfstandig mee te doen met de gemeenteraadsverkiezingen van 2022.
• De werkwijze voor het opstellen van het verkiezingsprogramma.
• De profielschetsen voor raadsleden en de wethouder worden de komende vergadering aan de leden wordt 

voorgelegd.
• Er wordt geen ledenraadpleging voor het kiezen voor de lijsttrekker gehouden. Hierbij wordt opgemerkt dat  

de leden uiteindelijk besluiten over de verkiezingslijst. 
• Henk Smand vraagt in hoeverre de huidige fractievoorzitter zeggenschap over de lijst heeft. Antwoord Stan van 

Eck: de beoogd nieuwe fractievoorzitter kan haar/zijn zegje doen over de lijst voordat deze aan de leden wordt 
voorgelegd. Dat kan de huidige fractievoorzitter zijn, maar dat kan ook iemand anders zijn.

• Het voorstel voor het opstellen van de kandidatenlijst door een adviescommissie, die adviseert naar het bestuur. 
Deze stelt de lijst vast en verdedigt die op de ledenvergadering. Over de personele invulling van de adviescom-
misse wordt besloten in de ledenvergadering van februari/maart 2021 (op de agenda staat 2022).

Wolter geeft aan dat er veel werk te verzetten is en dat hij ook graag een beroep doet aan de leden om met te 
doen en samen de schouders eronder te zetten. 

INPUT VANUIT DE FRACTIE OVER DE BEGROTING VAN DE GEMEENTE 
Lisa Schonewille en Henk Smand: De begroting is bijzonder tot stand gekomen. De zomervakantie is vooral 
besteed aan het zoeken naar punten waarvoor zoveel mogelijk overeenstemming was, maar ook  veel verschil. 
Er zitten in de huidige begroting wel een aantal flinke pijnpunten, met name de bezuinigingen op de minimarege-
lingen. Tegelijk is er niet veel te wensen, er is namelijk geen geld. Tegenstemmen tegen een bezuiniging betekent 
meteen dat er wisselgeld betaald moet worden door de bezuiniging ergens anders toe te passen. 

Henk noemt daarbij als voorbeeld de stopzetting van de subsidie voor Scala, voor de PvdA onbespreekbaar, te-
gelijk moet er dan een alternatief geboden worden. Je ontkomt eigenlijk niet aan het instemmen met de begroting 
maar je moet wel duidelijk aangeven waar de pijnpunten liggen.

Inge zal duidelijk aangeven waar voor de PvdA het voorbehoud en de pijnlijke besluiten liggen. 

Johan Rumahloine: het is goed om de “pijnpunten” op te nemen het nieuwe verkiezingsprogramma.

RONDVRAAG
Anita Wink: Een van de nieuwe wethouders uit het zakencollege is ook van PvdAhuize. Hoe is de samenwerking 
met de fractie. 

Lisa Schonewille: zij zit niet in de raad vanuit haar partijpolitieke insteek. De samenwerking is goed, maar dat is 
ook het geval met de andere wethouders.

Roelof Koops: wij volgende raadsvergaderingen digitaal en dat geeft geen beeld over hoe de verhoudingen nu lig-
gen tussen de fracties en de leden. Is er nog steeds sprake van een duidelijke tweedeling van coalitie en oppositie. 

Lisa geeft aan dat het niet zo scherp speelt op dit moment, ook aan het stemgedrag wel te merken. Henk ziet wel 
verbetering , maar het is nog niet over.

AL
V
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Johan Rumahloine: Onze burgemeester is ook van PvdA-huize, hoe is het contact met hem.

Alinda: Hij heeft destijds aangegeven om vanuit zijn functie als burgemeester niet partij-actief te zullen zijn.

SLUITING
Wolter vraagt naar de ervaring met het digitaal vergaderen.

Over het algemeen positief. Hier en daar is de verbinding lastig, schokkerig, of valt even weg. Dat kan aan pro-
gramma liggen, of aan de verbinding thuis.  Misschien voor verbetering vatbaar. Er is voor dit programma gekozen 
omdat de privacy hierin het meest gewaarborgd is. Al doende leren we.

Henk geeft aan dat het aantal deelnemers de vergadering ook overzichtelijk heeft gehouden. 

Met grotere groepen wordt het lastiger.

Wolter bedankt iedereen voor de deelname en wenst ons een goed (voetbal)vervolg van de avond.

Beste partijgenoten, 

“Er wordt te veel geld uitgegeven en er komt te weinig geld binnen. Bovendien is de spaarpot leeg. Er is zelfs 
meer geld uit de spaarpot gehaald dan erin zit” (citaat: Programma-begroting 2021-2024 Gemeente Hoogeveen).  

Met deze inleiding roepen we burgers van Hoogeveen op om mee te schrijven aan ons verkiezingsprogramma. 
Wie mee wil schrijven kan zich melden tot 1 juli 2021 dat geldt ook voor jou als PvdA-lid. Een belangrijke reden 
is dat ondanks goede verkiezingsprogramma’s het aantal PvdA kiezers steeds meer terugloopt. Alle analyses 
ten spijt niemand weet de noodparachute te vinden hoe deze vrije val te stoppen. 

Engbert Breuker, Groningse verandergoeroe en inspirator stelde dat “Doen het nieuwe denken is”. Doe, kijk 
terug en verander! Dus in plaats van eindeloze probleemanalyses, praatsessies en weer een ‘baanbrekend’ 
rapport, gewoon aan de slag gaan en monitoren wat er gebeurt.    

Dat is dus wat we gaan doen. Kiezers betrekken en verleiden om op te schrijven wat zij in een PvdA-verkiezings-
programma 2022-2026  terug willen zien. Er zijn voorwaarden:

• je voelt je betrokken bij de gemeente Hoogeveen. 
• je wilt opkomen voor de belangen van de inwoners van onze gemeente en van jezelf 
• je wilt dat jouw ideeën tenminste overwogen worden en dat de politiek ook hoort wat je zegt. 
• Wij vinden het vanzelfsprekend dat ons verkiezingsprogramma geen groepen mensen uitsluit vanwege 

wat of wie zij zijn. 

Een commissie gaat de inbreng volgen en maakt de afweging of deze opgenomen wordt in het verkiezingspro-
gramma. De commissie bestaat uit een bestuurslid van de afdeling, een fractielid en een lid van de campag-
necommissie. Zij beschikken over voldoende mandaat om besluiten te nemen. Zij werken projectmatig volgens 
het vastgestelde schema het verkiezingsprogramma 2022 uit en bieden het document aan het afdelingsbestuur. 
Het project ‘verkiezingsprogramma-opstellen’ draagt de naam “het Uylennest”. Het verkiezingsprogramma wordt 
voorgelegd aan de algemene leden vergadering.

DECEMBER 2021
• Uiterlijk 4 december conceptverkiezingsprogramma klaar;
• Uiterste datum 20 december vaststelling verkiezingsprogramma;
• Campagnecommissie zet programma om in campagne activiteiten. 

We hopen dat je enthousiast geworden bent en mee wilt schrijven aan ons verkiezingsprogramma. 
Mail dan voor 1 juli naar: bantarkasoadvies@gmail.com (Johan Rumahloine).

Johan Rumahloine, 
Algemeen Bestuurslid afdeling Hoogeveen

SCHRIJF MEE, HET SCHEELT EEN HOOP GETWITTER! 
VAN EEN BURGERINITIATIEF NAAR EEN VERKIEZINGSPROGRAMMA

AL
V
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JAARVERSLAG 
VAN DE FRACTIE 

2020
NIEUWE GEBEURTENISSEN
We zijn in de tweede helft van de tweede oppositiepe-
riode aangekomen. Het was een heftig politiek jaar in 
Hoogeveen en met maar twee zetels in de gemeente-
raad was het dan ook op alle fronten een pittige tijd voor 
de fractie. Ondanks dat hebben we opnieuw een promi-
nente rol gespeeld, dit keer met de val van het college 
en vervolgens bij de installatie van een zakencollege in 
Hoogeveen.

Vanaf maart 2020 werd ook het raadswerk gemarkeerd 
door alle Corona perikelen en de daarmee gepaard 
gaande beperkingen. De gemeenteraad ging digitaal 
vergaderen en het vaste patroon met werkbezoeken en 
contacten in de Hoogeveens samenleving werd anders 
ingevuld of viel zelfs volledig weg. De financiële en be-
stuurlijke crisis in Hoogeveen en de Coronacrisis die de 
samenleving nog steeds in haar greep houdt, hebben de 
gemeenteraad het afgelopen jaar in hun greep gehou-
den. De fractie is, ook tijdens het zomerreces, vol aan de 
bak geweest om haar bijdrage te leveren aan de instal-
latie van een zakencollege en de daaraan gekoppelde 
opdracht. Een opdracht moet zorgen dat Hoogeveen de 
financiën weer op orde krijgt, voor stabiliteit van bestuur 
en een visie voor de toekomst.

POLITIEK IN HOOGEVEEN EN WAT 
GING ER AAN VOORAF?
Vanaf begin 2020 heeft de fractie een kritische en harde 
lijn neergezet met betrekking tot de bestuurlijke kwali-
teit in Hoogeveen en de daaruit voortvloeiende politieke 
beslissingen. Opnieuw heeft ons dat geen windeieren 
gelegd, de media pikten het goed op en veel inwoners 
erkenden de rol en het doel van de PvdA. 

Het ligt ons allemaal nog vers in het geheugen: de pro-
blematiek rondom de dossiers scholenhuisvesting, de 
ijsbaansoap en het tumult rondom de Tamboerpassage. 
De hoog oplopende financiële tekorten, de bestuurlij-
ke kwaliteit van het college en de verhoudingen in de 
gemeenteraad, waarbij het dualisme en het nemen van 
verantwoordelijkheid ver te zoeken was. De pijnpunten 
en tekortkomingen van het tweede college Gemeente-
belangen, CDA en Christen Unie waren met de Hoofdlij-

nennotitie op een absoluut dieptepunt aanbeland, waar-
door de val van het college steeds onvermijdelijker bleek 
te worden. Als een van de kleinere partijen met maar 
twee zetels in de gemeenteraad, was het de PvdA die in 
juni 2020 het spel op de wagen zette en opteerde voor 
een zakencollege. Het CDA volgde met een voorstel 
voor een zomerakkoord en begin juli was er de motie 
‘Informateurs’ met een zeer hoog PvdA gehalte.

HOTEL PVDA
In de zomer heeft de fractie de afdeling meegenomen 
in het politieke, bestuurlijke, financiële en organisatori-
sche proces waar de fractie mee te dealen had in het 
formatieproces. We hebben een toelichting gegeven op 
de rol van de gemeenteraad, de fractievoorzitters in het 
bijzonder, de verhoudingen, samenwerking en de nood-
zakelijke gemeenschappelijke consensus. Er is met de 
achterban gedeeld en we hebben met elkaar gesproken 
over de pijnlijke keuzes die voorlagen en hoe daar mee 
om te gaan. We hebben er hard voor gestreden om de 
pijn op vele onderdelen zo veel mogelijk te beperken. 
Maar ook hier gold, de meerderheid beslist. 

EEN NIEUWE FRACTIE
Was de fractie bij aanvang van deze periode in 2018 
door de verkiezingsuitslag gehalveerd, begin 2020 kwa-
men we wegens het vertrek van Ida Gerda Emmens naar 
Enschede tot een andere samenstelling van de fractie. 
Lisa Schonewille werd als raadslid geïnstalleerd en Henk 
Smand werd als opvolgend raadslid benoemd. Vorig jaar 
is Roelof Koops als steunfractielid gestopt en met het 
doorschuiven van Henk Smand vanuit de steunfractie 
naar eerste opvolger is er vanaf vorig jaar geen steun-
fractie meer. Inmiddels is Lisa tot na het zomerreces met 
zwangerschapsverlof en is Wolter Dekker deze periode 
voor de tweede keer als tijdelijk raadslid geïnstalleerd. 

Ook het afgelopen jaar moesten we keuzes maken, omdat 
we nu eenmaal niet met twee raadsleden en een opvolger 
dezelfde hoeveelheid werkbezoeken kunnen afleggen 
en aan raadsactiviteiten kunt deelnemen als voorheen. 
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De wisselingen in de fractie en het ontbreken van een 
steunfractie speelden hierin natuurlijk ook een bepalen-
de rol. Zeker waar het de al langer lopende dossiers be-
treft, maar ook de rol van de discussie en het klankbor-
den en uiteraard de praktische ondersteuning. Al met al 
hebben we ons er goed doorheen geslagen.

WAT HEBBEN WE NOG MEER GEDAAN 
IN DE GEMEENTERAAD?
We zijn blijvend aandacht blijven vragen voor het mini-
mabeleid en zijn blijven strijden voor een sociaal Hooge-
veen. We hebben meerdere keren tegen verdere bezui-
nigingen in het sociaal domein gestemd. Ook voor de 
kleine dingen hebben we aandacht gehad. Door onze 
motie Kindervakantieweken kunnen deze gelukkig het 
komende jaar weer plaatsvinden.

De problematiek rondom de scholenhuisvesting is nog 
steeds gaande. We staan nog aan het begin van een in-
gewikkelde opdracht en de financiële situatie biedt wei-
nig perspectief.

Veel onderwerpen komen opnieuw op tafel als gevolg 
van de raadsbreed aangenomen bezuinigingsopdracht. 

Naast de reguliere fractie- en raadsvergaderingen heb-
ben we als fractie actief deelgenomen aan diverse werk-
groepen, raadscommissies en thema bijeenkomsten. 

• Auditcommissie   Inge en Henk
• Klankbordgroep Sociaal Domein Lisa en Inge
• Evaluatiecommissie Burgemeester Inge
• Selectiecommissie zakencollege Inge

PRAKTISCHE ZAKEN
Door alle beperkingen is er bijna geen PvdA spreek-
uur in de Lekkernij gehouden. Al komen er nooit veel 
bezoekers, het is voor de zichtbaarheid en beeldvor-
ming belangrijk. Nog steeds weten inwoners de frac-
tie goed te vinden, nu vooral via de digitale kanalen. 

Ook het afgelopen jaar is de fractie regelmatig bij een 
bestuursvergadering aanwezig geweest. Uiteraard houdt 
de fractie het bestuur van bijzonderheden op de hoogte. 

De bijeenkomsten met de Ouderenwerkgroep eens per 
drie maanden konden ook geen doorgang vinden. De ge-
boden ondersteuning of versterking aan de fractie waar 
dat nodig is, en de deelname aan acties zoals vorig jaar 
aan het Haagje, moesten helaas worden opgeschoven. 

TOT SLOT, 2022
Het afgelopen jaar was op alle fronten een bijzonder jaar. 
De politiek in Hoogeveen was bijzonder, de samenleving 
was bijzonder en velen van ons hebben verdriet in wat 
voor vorm dan ook ondervonden als gevolg van de nog 
steeds sluimerende Coronacrisis. Wij hopen dat ieder-
een deze periode zo goed mogelijk doorkomt en dat het 
komende jaar een ander perspectief zal bieden.

De verkiezingsuitslagen van 2018 waren in navolging op 
de landelijke verkiezingen een jaar eerder meer dan te-
leurstellend. In 2019 leken we de weg, met de uitslag 
van de Provinciale Statenverkiezingen, terug omhoog 
voorzichtig te zijn ingezet. Met de recente uitslagen van 
de Tweede Kamer verkiezingen zijn we stabiel gebleven 
ten opzichte van 2017 en 2018. Er is dus werk aan de 
winkel, alleen de politieke inspanning en zichtbaarheid 
zijn niet voldoende. Om ons sociaal democratisch geluid 
en gedachtengoed uit te dragen, zijn sterke afdelingen 
van wezenlijk belang. 

Waar we landelijk eerder dit jaar hebben gestreden voor 
een eerlijk Nederland, vraagt de komende periode strijd 
voor een eerlijk Hoogeveen. De weer toenemende onge-
lijkheid, nog eens pijnlijk blootgelegd door de Coronacri-
sis, vraagt inzet. Daarvoor is een sterke en actieve PvdA 
afdeling in Hoogeveen nodig, een verbonden afdeling 
met een duidelijk, herkenbaar en eerlijk PvdA geluid. 

Lieve partijgenoten, we moeten niet lullen maar poetsen!

Hartelijke groet, 
Inge Oosting
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Het jaar 2020 is het jaar waarin corona het leven van ons allemaal beheerste. De lockdown, de avondklok en 
andere maatregelen hebben ook effect gehad voor hoe we als PvdA Hoogeveen in 2020 als plaatselijke afdeling 
konden werken.

Er veranderde wat qua samenstelling van het bestuur. Tjark Mulder ons gewaardeerd mede bestuurslid kwam 
na een slopende ziekte te overlijden. We denken met veel plezier en dankbaarheid aan hem terug. Hij was met 
zijn optimistische levenshouding, brede interesse en sociaal hart een mooi mens om mee samen te werken.  
Johan Rumahloine werd door de leden gekozen als nieuw bestuurslid. Eind 2020 was de samenstelling van het 
bestuur als volgt: Louise Brink (algemeen bestuurslid), Stan van Eck (penningmeester), Roelof Koops (algemeen 
bestuurslid en 2e voorzitter), Johan Rumahloine, en Wolter Dekker (voorzitter). Het is ons in 2020 niet gelukt in de 
vacature van secretaris te voorzien. 

In 2020 vergaderde het bestuur iets minder dan gebruikelijk. In het begin van corona is een paar keer niet verga-
derd. Inmiddels is het weer zo dat er maandelijks (online) vergaderd wordt. Er was verder overleg tussen bestuur 
en fractievoorzitter.

Er werden in 2020 weer de gebruikelijke ledenvergaderingen georganiseerd. Deze vonden online plaats. 
We hebben deze vergaderingen beperkt tot wat er daadwerkelijk besloten moest worden. Hierbij is bijvoorbeeld 
ook een begin gemaakte met te nemen besluiten in verband met de gemeenteraadsverkiezingen.

We zijn verder blij dat er in 2020 een begin gemaakt is met de personele invulling van de campagnecommissie. 
In een volgend verslagjaar is hierover meer te melden.

Verdere activiteiten  die in 2020 hebben plaatsgevonden:

• Sturen van een kaart naar de leden van 75 jaar en ouder op 1 mei.
• Het uitbrengen van de Rooie Vener.
• Meedraaien van spreekuren in “de Lekkernij” (tot corona uitbrak).
• Onderhouden van contact en bijwonen van de fractievergaderingen.

Het jaar 2020 is voor iedereen een ander jaar geweest dan vooraf gedacht. Dit geldt ook voor de PvdA afdeling 
Hoogeveen. We hebben onze weg moeten vinden in hoe de afdeling online toch als afdeling kon blijven functi-
oneren en hebben hierin inmiddels onze weg gevonden. We hopen toch dat 2021 op een of andere manier ook 
weer fysieke ontmoetingen mogelijk maakt maar zullen vanzelfsprekend geen risico’s nemen. Al met al kijken we 
tevreden terug op 2020. We denken dat we gedaan hebben wat redelijkerwijs, gelet de omstandigheden mogelijk 
was. We hopen dat 2021 weer meer mogelijkheden biedt ook op een andere manier weer afdeling te zijn.

Namens het bestuur,  
Wolter Dekker, voorzitter

JAARVERSLAG 
2020 VAN HET 
AFDELINGSBESTUUR
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Nog maar vier jaar jaar geleden werd Stef Blok door de Volkskrant als een van de betere ministers van Rutte2 
(VVD/PvdA) beschouwd. Hij had de (koop)woningmarkt weer aan de praat gekregen, markt, markt en nog eens 
markt, en zie daar het wonder was geschied! En om de schatkist te spekken, werden de woningbouwcorporaties 
ook nog voor een paar miljard een poot uitgetrokken met de invoering van een verhuurdersheffing. Kortom, hij 
had zijn VVD agenda voor een groot gedeelte kunnen uitvoeren. De PvdA stond er bij er keek er naar.

Nu zijn we vier jaar verder en moeten er plotseling een miljoen woningen gebouwd worden. Een belangrijke oor-
zaak ervan: de invoering van de verhuurdersheffing. De invoering daar van heeft gezorgd voor een enorm tekort 
aan sociale huurwoningen. Sinds de invoering is de bouw van sociale huurwoningen gehalveerd. Er deugde dus 
niks van dat beleid van meneer Blok.

Of er op korte termijn ook weer zoveel woningen gebouwd kunnen worden, is zeer de vraag. Het ministerie van 
Ruimtelijke Ordening en Volkshuisvesting is onder Rutte1 al gesloopt. Er is dus geen landelijk kader, geen lan-
delijk ontwerp hoe en waar er gebouwd kan worden. De ruimtelijke ordening is nu een taak van provincies en ge-
meenten. Totale versnippering. En nu geleidelijk aan de VVD als grootste partij steeds meer bestuurlijke posities 
in weet te nemen, zie je dat overal kleine en grotere projecten ontstaan, van die typische projektontwikkelaars 
plannetjes. Teveel huizen op een te klein oppervlak, grootschalige appartementengebouwen in kleine dorpen. 
En dat staat daar dan voor de komende honderd jaar! Helaas zien we ook in de noordelijk provincies al voorbeel-
den, ook hier in zuidwest Drenthe.

En nu hebben de noordelijke provincies ook nog eens het buskruit uit gevonden! In ruil voor de aanleg van de 
Lelylijn en nog wat andere stukken spoorweg wil het Noorden het Westen helpen door de bouw van maar liefst 
220.000 woningen extra, boven op de 100.000 die al gepland stonden. Hoe en waar is me een raadsel.In deze 
coronatijd ontdekken veel mensen dat werken op afstand goed mogelijk is. In een mooi boerderijtje in Dwingeloo 
en dan twee dagen in de week naar kantoor in het westen. Er zijn mensen die dat al jaren doen. Er blijft binnen 
een aantal jaren weinig over van onze leefomgeving als dat massaal gaat gebeuren. Natuurorganisaties waar-
schuwen daar terecht voor. Bovendien zullen lokale huurders en kopers niet meer aan de bak komen doordat 
de prijzen de pan uit vliegen. Ooit kon er geen starter meer in Vaals een huis krijgen omdat bewoners van de 
aangrenzende Duitse stad Aken ontdekt hadden dat het in Vaals aantrekkelijk wonen was tegen aantrekkelijke 
prijzen.Dat zal ook bij ons in het noorden gebeuren.

Maar de redding is nabij!  
Minister Ollongren probeert haar paradepaardje, de Omgevingwet door de Eerste Kamer te krijgen. De Omge-
vingswet is weer zo’n typische natte droom van bestuurders. Alles maar dan ook alles wat met bouwen te ma-
ken heeft, is bij elkaar geveegd in een wet. Iedereen die ook maar iets van bouwen weet, geeft aan dat het een 
bureaucratische ramp word. Er zal dus de komende jaren eerder minder dan meer gebouwd worden! En dat 
is maar goed ook, kunnen we eerst eens nadenken voor wie we nou eigenlijk willen bouwen en hoe en waar. 
En als we in die tussentijd ons nou eens concentreren op de echte verliezers op de woningmarkt, de starters, 
en voor hun koop, maar vooral huurwoningen gaan bouwen op de plek waar ze werken. Voor mensen in het 
onderwijs en de verpleging bijvoorbeeld, daar is een groot tekort aan in de grote steden. Dat lijkt me urgenter 
dan een invasie in het noorden. En als eerste natuurlijk de afschaffing van de verhuurdersheffing!

Wijnhout Punt.
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JJaaaarrrreekkeenniinngg  vvaann  AAffddeelliinngg  HHooooggeevveeeenn  vvoooorr  22002200
SSttaattuuss::  DDeeffiinniittiieeff

BBaallaannssggeeggeevveennss

AAccttiivvaa 22002200 22001199

Geldmiddelen
    Kas 0,00 0,00
    Banken 3.599,72 1.997,24
    Spaarrekeningen 3.972,58 3.972,13
    Beleggingen 0,00 0,00
    Stichtingen 0,00 0,00

Vorderingen/vooruitbetaald
    Diverse vorderingen vooruit betaald 0,00 0,00

Inventaris aparatuur 0,00 0,00
Gebouwen 0,00 0,00

Totaal activa 7.572,30 5.969,37

PPaassssiivvaa 22002200 22001199

Kapitaal 4.708,30 4.598,30

Verkiezingsfonds 2.864,00 1.371,07
Overige fondsen 0,00 0,00

Schulden
    Diverse schulden en vooruit ontvangen 0,00 0,00
    Fractie gelden in beheer Afdeling 0,00 0,00

Totaal passiva 7.572,30 5.969,37

TTuusssseennrreekkeenniinnggeenn 22002200 22001199
Kruisposten bank 0,00 0,00

Totaal tussenrekeningen 0,00 0,00

BEGROTING
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JJaaaarrrreekkeenniinngg  vvaann  AAffddeelliinngg  HHooooggeevveeeenn  vvoooorr  22002200
SSttaattuuss::  DDeeffiinniittiieeff

BBeeggrroottiinnggggeeggeevveennss

IInnkkoommsstteenn BBeeggrroottiinngg  22002200 UUiittkkoommsstt  22002200 UUiittkkoommsstt  22001199
Fondsenwerving t.b.v. verkiezingen 0,00 200,00 0,00
Contributie politici 1.440,00 1.440,00 1.320,00
Renteopbrengsten 0,00 0,45 0,74
Overige ontvangsten 0,00 830,00 623,32
Afdracht van Partijbureau 957,74 957,74 0,00
Extra afdracht van Partijbureau 0,00 0,00 0,00
Afdracht vanuit verkiezingsfonds 0,00 0,00 0,00
Inkomsten gezamenlijke activiteiten 0,00 0,00 0,00

Totaal inkomsten 2.397,74 3.428,19 1.944,06

UUiittggaavveenn BBeeggrroottiinngg  22002200 UUiittkkoommsstt  22002200 UUiittkkoommsstt  22001199
Kosten personeel 0,00 0,00 11,49
Overige vergoedingen 125,00 1.451,55 310,79
Scholing 0,00 0,00 0,00
Huisvestingskosten 0,00 0,00 0,00
Telefoonkosten 0,00 0,00 0,00
Drukkosten/mailings 500,00 214,15 697,34
Vergaderkosten 0,00 0,00 0,00
Reiskosten 0,00 0,00 10,55
Promotie/campagne 198,74 0,00 204,44
Kantoorartikelen (papier/porti/etc.) 0,00 0,00 0,00
Bankkosten 50,00 64,31 68,04
Webbeheer 0,00 0,00 0,00
Ledenwerving 0,00 0,00 0,00
Ledenbehoud 0,00 0,00 56,25
Ledenraadpleging 290,00 61,25 202,33
Gezamenlijke activiteiten binnen de PvdA 150,00 0,00 11,49
Gezamenlijke activiteiten buiten de PvdA 0,00 0,00 0,00
Thematische vergadering/werkgroepen 160,00 34,00 100,00
Toevoeging overschot naar Verkiezingsfonds 924,00 1.492,93 271,07

Totaal uitgaven 2.397,74 3.318,19 1.943,79

TOELICHTING
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Het grote idee is om een leergang te ontwikkelen voor 
PvdA leden die gemeenteraadslid willen worden na-
mens de PvdA in 2022. Zo ontstond de Schaper Leer-
gang. Het concept is centraal ontworpen en is steeds 
voorgelegd aan 22 gewestelijke vertegenwoordigers. 
De feedback zorgde voor bijstellingen. Twee weken 
voor de start ontvingen de 700 ingeschreven deelne-
mers het hele lespakket, inclusief de inloggegevens 
voor het “virtuele leslokaal”. De leergangbegeleiders 
kregen op tijd hun begeleidingspakket.

Op 10, 17 en 24 april vond de leergang (fase 1) plaats, 
door heel Nederland. Elk gewest had een eigen ‘do-
centen’ team per cursusdag samengesteld. De leer-
gang werd op hetzelfde tijdstip, met hetzelfde program-
ma uitgevoerd. Voor 8 mei 2021 zijn de deelnemers 
voor de vierde leergangdag uitgenodigd. Ruud Koole 
verzorgt de inspiratiesessie ‘de geschiedenis van de 
sociaaldemocratie’. Friesland, Groningen en Drenthe 
hebben samen als één regio de leergang verzorgd. 
Fase 2 van de leergang vindt in december 2021 plaats. 
Dan zijn de kandidatenlijsten voor de gemeenteraads-
verkiezingen bekend. Wie uit de fase 1  op de lijst is 
geplaatst, wordt uitgenodigd voor fase 2.

Landelijk hadden 700 deelnemers zich ingeschreven, 
54 deelnemers kwamen uit Friesland, Groningen en 
Drenthe, waarvan 22 uit Drenthe. 16 deelnemers vol-

gen de leergang. Alle deelnemers die minimaal twee 
bijeenkomsten actief bijwonen, ontvangen strak een 
“Bewijs van deelname” als certificaat. Dit betekent 
voor de deelnemers dat zij kunnen aantonen dat zij ge-
richt geschoold zijn om raadslid te worden. 

Hun opgedane kennis over relevantie van de gemeen-
teraad, de wisselwerking tussen raad en college en de 
sociaaldemocratische waarden hebben zij kunnen uit-
wisselen. Diverse actieve PvdA-gemeenteraadsleden, 
burgermeesters, wethouder, fractievoorzitter van het 
waterschap en directeur van een woningbouwcorpora-
tie uit de drie Noordelijke provincies, hebben hun ken-
nis en ervaring gedeeld. Een verrijking voor de deelne-
mers en de leergangbegeleiders. 

Twee Schaper Leergang deelnemers komen van onze 
afdeling Hoogeveen en stellen zichzelf voor in deze 
Rooievener. 

Johan Rumahloine 
Algemeen bestuurslid afdeling Hoogeveen 

Bestuurslid Gewest Drenthe, 
aandachtsgebied Scouting & Scholing 

Op zaterdag 8 februari 2020 kwam de nieuw opgerichte opleidingsgroep ‘Scholing 
PvdA‘ voor het eerst bij elkaar in in Utrecht. Deze eerste bijeenkomst ging over de 
bereidheid van gewesten en partijbureau om gezamenlijk leergangen op te zetten. 
Er heerste een positieve sfeer. We gaan er samen voor! 

Johan Hendrik Andries Schaper (1868 – 1934) werd lid van de Soci-
aaldemocratische Bond (SDB) in Groningen. Samen met o.a. Pieter 
Jelles Troelstra en Willem Vliegen, was hij mede- oprichter van de So-
ciaal Democratische Arbeiders Partij (SDAP) in 1894. In 1897 werd hij 
raadslid van Groningen en een jaar later lid van de Provinciale Staten. 
Schaper was van 1899 tot aan zijn dood lid van de Tweede Kamer. Hij 
was onder meer lid van de Hoge Raad van Arbeid (vanaf 1919), lid van 
de Provinciale Staten van Zuid-Holland (1919-1931) en lid van de Ge-
deputeerde Staten van Zuid-Holland (1926-1931). Schaper overleed 
in 1934 in zijn woonplaats Voorburg
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SCHAPER LEERGANG HELPT OP WEG
Wat er in deze coronacrisis is gebeurd met de culturele sector heeft 
mij vorig jaar doen besluiten om lid te worden van de PvdA. Dat had 
alles te maken met hoe goed Lodewijk Asscher de aandacht vestigde 
op de culturele sector en liet zien dat we niet zonder cultuur kunnen. 
Toen de PvdA ook nog eens hele goede plannen bleek te hebben voor 
de jeugd was ik helemaal om. Nadat ik lid werd heb ik ook vrijwilligers-
werk gedaan voor de partij tijdens de verkiezingscampagne. Ik be-
gon als vrijwilliger met de coördinatie van de boekentour voor Lilianne 
Ploumen. Haar verhaal was voor mij enorm inspirerend maar vooral 
doorslaggevend in mijn besluit om verder te willen gaan in de politiek. 
Als je vindt dat er iets moet veranderen, dan moet je in actie komen.  
 

Daarom ben ik gaan zoeken naar een manier om actief te blijven binnen de partij. Toen kwam onder andere de 
Schaper Leergang voorbij en ik heb me meteen aangemeld. Een mooie en waardevolle leergang als je wilt ont-
dekken of gemeenteraadslid zijn iets voor jou is. Het geeft weer hele nieuwe inzichten. Zo had ik er bijvoorbeeld 
nooit over nagedacht hoe die verdeling is binnen de gemeente van taken en verantwoordelijkheden. Goed om 
te weten wie je nu eigenlijk echt aan zijn/haar jasje moet trekken als er iets fout gaat. Eerst twijfelde ik of ik wel 
een publiekere rol wil hebben maar die twijfel was na de eerste dag van de leergang verdwenen. Zo goed zijn 
de verhalen en de informatie dus!

Met de kennis en vaardigheden die ik heb opgedaan tijdens deze leergang kan ik bepaalde kwaliteiten nu ook op 
politiek terrein verder gaan ontwikkelen. Door die leergang merk ik ook dat je mensen en situaties anders gaat 
bekijken. En dat je bij jezelf gaat nadenken hoe je zou reageren als je als gemeenteraadslid met een bepaalde 
situatie te maken krijgt. Waar zou je iets kunnen veranderen? Voor wie zou je iets kunnen betekenen? Wie zou je 
een stem kunnen geven? Waar moet je nog beter tussen de regels doorlezen? Vaak gaat het om het horen wat 
men niet zegt. Ik dacht altijd dat mijn uitdagingen ergens anders zouden liggen, maar bezig zijn voor de PvdA 
geeft zo’n enorme energieboost. Daarom was het een hele goede beslissing om mee te doen met de Schaper 
Leergang. Nu weet ik nog beter wat ik wil! 

Mijn naam is Saskia Manusama, 35 jaar oud 
en woonachtig in Hoogeveen.

SCHAPER LEERGANG START OM ACTIEF TE WORDEN
Mijn naam is Jan Bauer en ik vertel jullie graag wat over mijzelf en over de 
reden waarom ik de Schaper Leergang heb gevolgd. 

Ik ben 23 jaar, geboren en getogen in Hoogeveen en op dit mo-
ment woon ik in Hollandscheveld met mijn vriendin. Ik volg de stu-
die bedrijfsadministrateur-(boekhouder).  Ik heb veel hobby’s en 
interesses, die  vast ooit wel besproken worden zodra we weer fy-
siek kunnen samenkomen.  Ik heb  zeer veel interesse om actief te 
worden binnen de PvdA en maak ook graag kennis met de men-
sen die zo hard werken voor de PvdA binnen onze mooie gemeente. 

Ik wil namelijk van alles leren over hoe en waar ik mijn politieke looppad 
zou kunnen beginnen en nog belangrijker, waar ik indien mogelijk kan 
helpen om als jongere ook de interesse in de  PvdA weer aan te wakkeren onder de jongeren van Hoogeveen. 
Dit is dan ook de reden dat ik de Schaper Leergang heb gevolgd.

Ik hoop jullie eens persoonlijk te ontmoeten om samen in gesprek te gaan en kennis te maken. 

Vriendelijke groeten, 
Jan Bauer
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HUPPAKEE!
De gemeenteraadsverkiezingen zijn niet zo heel ver weg, maart 2022. Veel 
aandacht nu al voor onze eigen afdeling Hoogeveen: programma opstellen, 
lijst samenstellen et cetera. We treffen het met een goede lijstrekker en wie 
weet doen we het daarom goed bij de Hoogeveense kiezer. Toch is de uit-
slag van maart jl. niet vergeten, Tweede Kamer PvdA en SP elk 9 zetels en 
Groen Links ook zeer teleurstellend slechts 8. Verontrustend! Onder druk 
wordt alles vloeibaar, is de uitdrukking. De vraag komt op of de tijd nu ein-
delijke eens rijp is om door te pakken en partijen die zo dicht bij elkaar staan 
te verenigen. Misschien niet leuk om te constateren, uiteindelijk is er macht 
nodig, minimaal het dubbele aantal zetels van nu . Wordt wel eens vergeten, 
maar idealen kun je alleen verwezenlijken als je de macht er toe hebt. Ik was 
dan ook blij dat Job Cohen van zich liet horen, gezaghebbend toch. De tijd is 
rijp voor verregaande linkse samenwerking, die uiteindelijk tot een fusie moet 
leiden tussen in elk geval PvdA en GroenLinks. Als er ooit een moment is om 
het te doen, is dat nu. 

Nog nooit waren de drie linkse partijen samen zo klein, PvdA, SP en Groen-
Links samen slechts een schamele 26 zetels van de 150. Typisch PvdA, na 
oproep van Job Cohen en ook Jet Bussemaker, binnen de kortste keren re-
acties van vooral gedeputeerden en wethouders. Snap dat ze hun baan wil-
len houden, maar het gaat niet om hun toekomst maar om de toekomst van 
de sociaaldemocratie. Een observatie van een briefschrijver in de Volkskrant 
viel me op. Hij zag het niet zitten, want GroenLinks een getuigenis partij, na-
velstaren, SP die alleen maar actie wil voeren en PvdA de partij van de fixers, 
doeners dus. Wordt niks zo verschillende partijen samen, was zijn analyse. 
Vanuit die optiek kun je beter niet fuseren en de PvdA zichzelf opnieuw laten 
uitvinden en laten zien dat ze er nog voor velen in de samenleving er toe 
doet. Zit wel wat in dacht ik, maar daar moet je over heen willen stappen. 

Natuurlijk de PvdA, een brede, echte volkspartij, die uitgaat van eigen kracht 
is en blijft veel voor te zeggen. Maar een andere naam voor een nieuwe partij 
met dezelfde doelstelling met als leden voorheen PvdA, GroenLinks , SP, 
progressieve D66’ers en wie weet ook PvdD en zelfs Volt zou mooi zijn. Ik 
denk dat het niet lukt dit vanuit de top te regelen, het zal van onder op moeten 
komen. Het moet niet beginnen bij de top, het kan alleen tot een nieuw begin 
komen als de leden dat willen. Mijn oproep: leden laat je horen. Ik heb de 
partijvoorzitter al mijn mening gemaild. (Kreeg snel een keurig diplomatiek 
antwoord.) Hoop dat veel partijleden dat doen, druk, veel druk is nodig. 

“Ik zou gewoon zeggen: begin opnieuw”, zegt Cohen. “Verzin een nieuwe 
naam en dan hopsakee.”

Jerk Otten, april 2021
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• Rutte: “Zonder risico’s gaat het niet.” 

Manus: Zonder Rutte wel, hoor!
• Super League 

Mini SuperLeague 
No League

• OMT: “OMG...”
• Manus: “Agnelli betekent lammetjes. 

Een echte wolf in schaapskleren,dus...”
• Omtzigt in verwondering
• Manus: “Den Haag heet bij het volgende carnaval natuurlijk Beerput.”
• Sicilië: Cosa Nostra 

Napels: N’drangheta 
Limburg: CDA 

• Manus: Ja Sigrid, zodra je in een kabinet met Rutte stapt begint het 
grote geheugenverlies.

• Coalitie: Nee, we hebben geen geld voor een bonus voor alle zorgme-
dewerkers. Maar ze mogen wel gratis naar een fieldlab evenement. ... 
Moeten ze wel vrij kunnen krijgen.

• Opdracht aan Staatsdrukkerij: Brieven van kabinet aan Tweede Kamer 
beginnen voortaan standaard met  ‘Éxcuses voor....’

• Helaas moet ik uw heupoperatie voor morgen afzeggen. 
Maar gelukkig kunt u dan wel weer een terrasje pakken.

• Blok tegen Minister BuZa van India: Vluchten kan niet meer.
• Nieuw leiderschap: Oude wijn in nieuwe (broek)pakken
• Als liegen je core business is en die blonde mevrouw naast je je 

tovernaarsleerlinge...
• De deepfake versie van Pieter O. zit ziek thuis in E. 

De echte is met een zaag op weg naar Den Haag.


